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gdzie 
warto
być?

 6.10. Spotkanie z Dawidem 
Gudelem w Bibliotece Publicznej 
w Sokółce, godz.17:00.
 7.10. „Różaniec do granic” 
na Sokólszczyźnie, godz.11.00 - 
msze w kościołach, godz. 14.00-
16.00 - różaniec: w procesji ró-
żańcowej z Dąbrowy Biał. do 
Różanegostoku; w Sokółce - od 
kościoła św. Antoniego do Krzy-
ża Jubileuszowego; w Suchowoli 
w parku przy pomniku bł. ks. J. 
Popiełuszki; w Kuźnicy po mszy 
św. pierwsza część różańca, a ko-
lejne na Golgocie Wschodu; w 
Krynkach na pl. przy krzyżu, ul. 
Grodzieńska.
 8.10. Mistrzostwa Woje-
wództwa w biegach na narto-
rolkach o Puchar Starosty So-
kólskiego Piotra Rećko, start o 
godz.11.00 przy budynku Staro-
stwa Powiatowego.
 12.10. 70-lecie Biblioteki 
Publicznej w Sokółce, godz. 13:00 
pod Kinem „Sokół”.

4/40

Barbara Karolczuk Zakład 
fryzjerski „Afrodyta”
Jak sprawowała się Pani 
stażystka?
 Bardzo dobrze, była 
u mnie drugi raz. Pierw-
szy raz -  na praktykach ze 
szkoły w maju, a później na 
stażu z projektu. Wzięłam 
ją ponownie, co znaczy, że 
wszystko jest OK. Była bar-
dzo aktywna, otwarta na 
ludzi, szybko nawiązywała 
kontakt. 
Czy Pani jest otwarta na 
kolejnych stażystów?
 Powiem szczerze, że 
na początku byłam niezde-
cydowana i trochę przera-
żona, bo to jest jednak duża 
odpowiedzialność. Trzeba 
tę młodą osobę czegoś na-
uczyć, trzeba też nadzoro-
wać jej pracę, trzeba mieć 
na to czas. Większość fry-
zjerów ma takie odczucia i 
reaguje odmową. Szybciej 

przyjmują osoby, które mają 
swój zakład stosunkowo nie-
długo, niż starzy fryzjerzy.
Klienci nie bali się oddać w 
ręce stażystki?
 Bali się (śmiech). Bały 
się też same młode fryzjer-
ki, stresem jest na początku 

nawet założenie peleryny 
ochronnej. Dlatego trzeba 
trochę popracować, zanim 
da się im nożyczki do ręki i 
pozwoli wykończyć fryzurę 
od A do Z.
Czy trudno jest zdobyć 
praktykę?

 Fryzjerstwa nie da się 
nauczyć, trzeba to mieć we 
krwi. Jeśli człowiek jest w 
jakiś tam sposób artystą i 
lubi to, co robi, to sam do 
tego dojdzie metodą prób i 
błędów, a nawet obserwując. 
Kiedy ja się uczyłam, mu-
siałam obserwować i sama 
się przez to nauczyłam, jak 
ściąć włosy, żeby dobrze się 
układały. Teraz tłumaczę to 
swoim praktykantkom. 

Stażystka
Angelika Szulewska.
W której klasie jesteś?
 Chodzę do czwartej 
klasy. W szkole uczymy się 
podstaw. Bardzo dużo no-
wych, praktycznych rzeczy 
nauczyłam się tutaj. Przygo-
towania stanowiska pracy, 
mycia głowy, wykańczania 
fryzur, pracy z klientem. 
Z książki bym się tego nie 
nauczyła. Uczymy się pew-

pn. „Uczniowie i nauczyciele Powiatu Sokólskiego 
podstawą konkurencyjnego rozwoju podlaskiej gospodarki”

Wakacyjne staże uczniów w ramach projektu

Wydział Rozwoju i Promocji
Referat Rozwoju

 Powiat Sokólski realizuje projekt „Uczniowie i 
nauczyciele Powiatu Sokólskiego podstawą konkuren-
cyjnego rozwoju podlaskiej gospodarki”. Jego celem jest 
organizacja staży i praktyk w latach szkolnych 2016/17 
i 2017/18 dla 249 uczniów i 5 nauczycieli / instrukto-
rów praktycznej nauki zawodu ze szkół ponadgimna-
zjalnych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Sokólski. Wartość projektu wynosi 999 198,46 zł, z czego 
949 238,46 zł pochodzi z dofinansowania z Regionalne-
go Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 
na lata 2014-2020.     
 W ramach projektu podczas tegorocznych wakacji 
uczniowie odbyli staże u pracodawców, zgodnie z kie-
runkiem swojego kształcenia, za które otrzymali wyna-
grodzenie. W projekcie udział brali uczniowie z Zespołu 
Szkół w Suchowoli,  kształcący się w zawodach technik 
handlowiec i tech. rolnik, z Zespołu Szkół Zawodowych 
w Sokółce – tech. informatyk, tech. usług fryzjerskich, 
tech. mechanik, z Zespołu Szkół Rolniczych w Sokół-
ce – tech. hotelarz, tech. rolnik, tech. żywienia i usług 
gastronomicznych, tech. ekonomista. Dzięki udziałowi 
w projekcie uczniowie mieli możliwość nabycia nowych 
umiejętności i kompetencji, a także zarobienia swoich 
pierwszych pieniędzy.

nych rzeczy na warsztatach, 
ale jednak w salonie z klien-
tem to co innego niż praca 
na manekinie. Dużo łatwiej 
jest w zakładzie fryzjerskim 
i o wiele więcej można się 
nauczyć, nawet obserwując.
Czy trudno jest zdobyć pra-
cę w salonie w Sokółce?

 W Sokółce jest bardzo 
ciężko zdobyć pracę, a na-
wet załatwić praktykę. Nie-
którzy tłumaczą się tym, że 
nie chcą sobie wyrabiać 
konkurencji. 

Wysłuchała: P.A. Zalewska

fot. Barbara Karolczuk - Zakład fryzjerski „Afrodyta”, 
stażystka Angelika Szulewska.

Dzień Głośnego Czytania
 To ogólnopolskie święto obchodzone 29 września, którego najważniej-
szymi beneficjentami są dzieci. Czytanie im na głos stymuluje ich rozwój, 
wzbogaca słownictwo i pobudza wyobraźnię. Dzień Głośnego Czytania zo-
stał ustanowiony z inicjatywy Polskiej Izby Książki w 2001 roku, a jest to data 
urodzin Janiny Porazińskiej, autorki książek dla dzieci i młodzieży.
Biblioteka Publiczna w Sokółce kolejny już raz włączyła się w obchody i zor-
ganizowała spotkanie z Katarzyną Janowicz -Timofiejew, autorką książek i 
czasopism dla dzieci, w tym książek logopedycznych.
Podczas spotkania uczniowie kl. I ze SP Nr 1 w Sokółce z zainteresowaniem 
wysłuchali historyjek czytanych przez pisarkę. Chętnie z nią rozmawiali, 
zadawali wiele pytań związanych z jej życiem oraz z jej książkami. Podczas 
spotkania dzieci poznały książki opisu-
jące różne przygody małych bohaterów i 
towarzyszących im zwierząt: „Jak babcia 
Ada czytała wiersze”, „Gwiazdka Anto-
sia”, „Opowieści Gawrona”, „Albertynka”, 
„Azorek”.
 Na zakończenie spotkania dzieci 
otrzymały w prezencie książeczki autorki 
z autografem.

Tekst na podst. 
Biblioteka Publiczna w Sokółce

II Podlaska Wystawa Bydła 
Mięsnego w Janowie
 Ten weekend był świetną okazją dla hodowców i rol-
ników. II Podlaska Wystawa Bydła Mięsnego w Janowie 
przyciągnęła tłumy. Hala w Zespole Szkół Centrum Kształ-
cenia Rolniczego była wypełniona nie tylko chcącymi wziąć 
udział w aukcji, ale też amatorami świeżo przygotowanej 
wołowiny, której na miejscu można było spróbować. Wy-
stawa była również okazją, by uhonorować hodowców. 
Wręczano pamiątkowe puchary i dyplomy. Championi: I 
miejsce – champion (kat. buhaje limousine) Wezyr, hodow-
ca Piotr Kraśnicki, II – champion (kat. jałówki limousine) 
Betka, hod. Krzysztof Klepacki, III – champion (kat. jałów-
ki simental) Agatka, hod. Ryszard Krupsiński, IV – cham-
pion (kat. jałówki blonde d’aquitaine) Nutka, hod. Piotr 
Kraśnicki, V – champion (kat. jałówki charolaise) Polka, 
hod. Lesław Moritz, VI – champion (kat. jałówki charola-
ise) Dara, hod. Lesław Moritz.

Piotr Białomyzy
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 Co skłoniło Pana do 
startowania w wyborach 
do Rady Miejskiej w So-
kółce?
  Znam to środowisko 
od 26 lat, a nawet dłużej. 
Zanim zamieszkałem w 
Podkantorówce, praco-
wałem w Leśnictwie Li-
pina. Z racji charakteru 
swojego zawodu miałem 
codzienny kontakt z lo-
kalnym społeczeństwem. 
Poznałem osobiście chy-
ba wszystkich ludzi w 
tym okręgu wyborczym, 
a nawet na znacznie ob-
szerniejszym terenie oraz 
okolicę, w której miesz-
kają. Gościłem w ich 
domach, a oni w mojej 
leśniczówce. Jestem bez-
pośrednim, kontakto-
wym człowiekiem, więc 
spędziliśmy godziny na 
rozmowach. Dzięki temu 
znam doskonale proble-
my i potrzeby mieszkań-
ców poszczególnych wsi i 
całej gminy.
 Mam również duże 
doświadczenie jako sa-
morządowiec, zdobyte 
w czasie dwóch kadencji 
pełnienia funkcji Człon-
ka Zarządu Powiatu So-
kólskiego. Przez okres 
8 lat walczyłem o wiele 
inicjatyw na terenie swo-
jego okręgu wyborcze-
go. Wiem, jak zdobywać 
środki z funduszy unij-
nych. Mam też poparcie 
i uznanie władz samorzą-
dowych różnego szcze-
bla, a to znacznie ułatwi 
realizację inicjatyw, które 
chciałbym podjąć.

 Jak ocenia Pan 
dwóch pozostałych kan-
dydatów?
 Bardzo szanuję swo-
ich „rywali“, jeśli można 
ich tak nazwać, bo za-
pewne wszyscy chcemy 
jak najlepiej dla swojego 
okręgu. Myślę, że wszyscy 
mamy równe szanse.

 To może inaczej... Ja-
kimi cechami wyróżnia 
się Pan spośród Waszej 
trójki?
 Hmm, nie lubię takich 
pytań... (śmiech) ale skoro 
padło, to na pewno do-
świadczeniem, o którym 
wspomniałem i praktyką w 
zarządzaniu dużym obsza-
rem. Od 25 lat pełnię funk-
cję Leśniczego Leśnictwa 
Bogusze, nadzorując 1487 
ha lasu. Dbam o ten teren 
jak o własne podwórko. 
Moje leśnictwo jest często 
stawiane jako wzór gospo-
darności. O las trzeba dbać, 
zaplanować każdą uprawę, 
wycinkę, w czas dostrzec 
obszary zagrożone szko-
dnikami, uchronić nowo 
posadzone drzewka przed 
zniszczeniem przez zwie-
rzęta, a także rozplanować 
pracę z Zakładami Usług 
Leśnych. Zadbać o zbyt 
drewna w jak najszybszym 
czasie, żeby nie straciło na 
wartości. Las to duże, zło-
żone przedsiębiorstwo. Ja 
staram się zarządzać nim 
w taki sposób, żeby przy 
tym wszystkim nie straciło 
na walorach estetycznych 
i było przyjazne tym, któ-
rzy wybiorą się do niego 
na spacer, pobiegać czy 
na przejażdżkę rowerem i 
oczywiście turystom.

 Jeśli wszedłby Pan do 
Rady Miejskiej w Sokół-
ce, co przede wszystkim 
chciałby Pan osiągnąć dla 
swojego okręgu?
 Zadań jest wiele, a cza-
su mało. Został rok obecnej 
kadencji. W tym momen-
cie Rada ma już ustalo-
ne plany i dopina budżet 
na 2018 rok, jestem tego 
świadomy. Najważniejsze, 
żeby zacząć jak najszyb-
ciej działać i uruchomić 
odpowiednie procedury. 
Jeśli zostałbym wybrany, 
w pierwszej kolejności 
chciałbym zakończyć roz-

poczęte inwestycje, czyli 
dokończyć modernizację 
odcinka drogi: Jałówka 
- Stary Szor oraz uregu-
lować i poszerzyć drogę 
biegnącą przez pola, ze 
Starej Rozedranki do 
końca Starego Szoru i da-
lej w stronę Wilczej Jamy. 
Ta droga nie biegnie zgod-
nie z planem geodezyjnym. 
Przyznane na ten cel środ-
ki zostały przesunięte na 
inne cele. Odnośnie tego 
rejonu, chciałbym też 
dokończyć światłowód, 
którego obecnie zabrakło 
dla połowy mieszkańców 
Starego Szoru i Wilczej 
Jamy. Od dłuższego cza-
su Polanki walczą o 
asfalt do Jałówki, to 
kolejna rzecz, którą 
chciałbym zrealizo-
wać. Następnie dro-
ga: Janowszczyzna 
- Planteczka - tam 
konieczna jest budo-
wa drugiego pasa. Tak 
samo jak konieczny 
jest remont drogi Ja-
nowszczyzna - Igryły. 
Jak już jesteśmy w Ja-
nowszczyźnie... w tej 
miejscowości znaj-
duje się największa 

w gminie Sokółka  wiejska 
Szkoła Podstawowa - 130 
dzieci. Szkoła ta, jako je-
dyna z wiejskich, posiada 
oddziały integracyjne! 
Chociażby dla bezpieczeń-
stwa tych dzieciaczków ko-
nieczne jest wybudowanie 
chodników. Będę też za-
biegał o wsparcie moderni-
zacji tej szkoły. Na terenie 
Janowszczyzny istnieje 
również Klub Wiejski, 
który nie funkcjonuje... 
chciałbym doprowadzić 
do wznowienia jego dzia-
łalności i wystarać się o 
niezbędne doposażenie. 
Kluby wiejskie to miejsca 
integracji lokalnej spo-

łeczności, a także rozwoju 
kultury, wiedzy, zaintereso-
wań, powinny być otwarte 
dla wszystkich i tętnić ży-
ciem.
 Szkoła w Starej Roze-
drance potrzebuje termo-
modernizacji, a kościół pw. 
Najświętszego Serca Jezu-
sowego - remontu dachu. 
Na ten cel bardzo realne 
jest zdobycie dofinansowa-
nia z Funduszy Europej-
skich i Funduszu Ochrony 
Środowiska. Wracając do 
dróg. Odcinek drogi przez 
Podkantorówkę, łączący 
drogę powiatową: Sokółka 
- Rozedranka z leśniczów-
ką i dalej biegnący  koło 
Zakładu Tartacznego w 
Hałym i do drogi: Stara 
Rozedranka – Lebiedzin - 
nie jest to długi odcinek, 
ale bardzo eksploatowa-
ny przez klientów tartaku, 
ciężkie samochody odbie-
rające drewno z Leśnictwa 
Bogusze, mieszkańców 
Hałego i Lebiedzina, któ-
rzy jeżdżą tędy na skróty 
do Sokółki. Droga mimo 
częstego równania jest w 
fatalnym stanie. Według 
mnie konieczne jest wyas-
faltowanie tego odcinka i 
będę o to mocno zabiegał.  
 Będę również dążył 
do podniesienia ekwi-
walentu pieniężnego dla 
strażaków OSP Stara Ro-
zedranka i doposażenie 
tej jednostki, ponieważ ze 
względu na swoje poło-
żenie (blisko drogi krajo-
wej nr 19) bardzo czynnie 
udziela się w akcjach ra-
towniczych dotyczących 
wypadków drogowych.

 Ma Pan wielu zwo-
lenników i duże popar-
cie ze strony istotnych, 
lokalnych samorządow-
ców, przedsiębiorców, 
osób pełniących rozma-
ite funkcje społeczne i 
mieszkańców?
 Być może. Jestem 
człowiekiem ugodowym. 
Zawsze dążę do doga-
dania się i załagodzenia 
konfliktów, nie chowam 
urazy. Dlatego też jednym 
z moich pragnień i dążeń 
jest integracja i zjedno-
czenie naszego środowi-
ska. Do tego potrzebne 
są spotkania i rozmowy. 
Jeśli zostanę wybrany, 
aby reprezentować nasz 
okręg, planuję organiza-
cję pikników rodzinnych 
między innymi w St. Ro-
zedrance w czerwcu, bo 
wtedy mamy tu Odpust 
Najświętszego Serca Pana 
Jezusa. W Janowszczyź-
nie - w sierpniu, kiedy 
przypada Odpust Świę-
tego Rocha. Na pewno 
chciałbym też, aby w co-
rocznym Dniu Strażaka, 
który organizowany jest 
na terenie obiektu tury-
stycznego nad stawem 
w Leśnictwie Bogusze, 
wzięli udział Druhowie 
z OSP Stara Rozedranka. 
Chciałbym też, aby wró-
ciła tradycja zajęć szkol-
nych z przyrody w ple-
nerze, na terenie Puszczy 
Knyszyńskiej.

 To na koniec proszę 
nam jeszcze powie-
dzieć, jak dokonał Pan 
tego, że koty i psy leżą 
obok Pana wtulone w 
siebie? (śmiech)
 Nauczyłem ich, że 
swoich się nie rusza. 
(śmiech) Mieszkają 
na jednym podwórku, 
muszą żyć w symbiozie 
i bronić obejścia jedy-
nie przed obcymi.

 Dziękujemy za roz-
mowę.
Redakcja

Kandydat na Radnego Miejskiego
w wyborach uzupełniających

okręg nr 4
Mój pomysł na radę miasta 

Czesław  Poskrobko:

"Zawsze dążę do dogadania 
się i załagodzenia konfliktów"
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 Od lat Grupa PSB organizuje różnego ro-
dzaju działania na rzecz lokalnych społeczności, 
w tym akcje edukacyjne dla uczniów i przed-
szkolaków. W związku z początkiem roku szkol-
nego, PSB-Mrówka w Sokółce wraz z funkcjo-
nariuszami miejscowej komendy Policji po raz 
kolejny zorganizowali kampanię edukacyjną dla 
pierwszoklasistów i wychowanków przedszko-
li w gminie Sokółka, przystępując tym samym 
do ogólnopolskiej akcji „Bezpieczna droga do 
szkoły”. W ramach projektu odbyły się zajęcia 
teoretyczne oraz praktyczne, które miały na celu 
zapoznanie najmłodszych z podstawowymi za-
sadami bezpiecznego poruszania się po chodni-
ku i przechodzenia przez jezdnię.
 Prelegenci z PSB Mrówka i KPP w Sokół-
ce odwiedzili szkoły podstawowe w: Sokółce, 
Starej Kamionce, Janowszczyźnie, Geniuszach 
oraz Malawiczach Dolnych. Cel przedsięwzię-
cia jest bardzo szczytny, gdyż zakłada poprawę 
bezpieczeństwa dzieci, dlatego też organizato-
rzy serdecznie dziękują zarówno wytrwałym 
słuchaczom wykładów, jak też opiekunom i dy-
rekcji placówek oświaty za udostępnienie sal i 
gościnność. By zasady bezpiecznego poruszania 
się jeszcze bardziej utrwaliły się w świadomości 
dzieci, po każdym szkoleniu maskotka grupy 
PSB - urocza mrówka wręczała najmłodszym 
specjalne, odblaskowe opaski na ramię, które 
można wykorzystać podczas drogi do i ze szko-
ły. Nie zabrakło też drobnego, słodkiego poczę-
stunku.

Tekst na podstawie: 
Michał Białomyzy

Mrówka dba
o bezpieczeństwo
dzieci

 W Starostwie Powiatowym w Sokółce 3 
października miało miejsce przekazanie ma-
teriałów edukacyjnych. Starosta Sokólski Piotr 
Rećko przekazał Komendantowi Powiatowemu 
Policji Krzysztofowi Mrozowi filmy, które wyko-
rzystywane podczas zajęć edukacyjnych ułatwią 
prowadzenie spotkań profilaktycznych, posłużą 
do ich wzbogacenia i uatrakcyjnienia, a przede 
wszystkim wpłyną na ograniczenie zachowań 
niebezpiecznych i szkodliwych społecznie.

P. Krasnodębski

Przekazanie materiałów 
edukacyjnych Policji

 26-28 września uczniowie klas profilu technik żywienia i usług 
gastronomicznych wyjechali na trzydniową wycieczkę. Pierwszego dnia 
młodzież zwiedziła Bazylikę Świętej Trójcy w Strzelnie. Kolejnym etapem 
podróży była Bazylika prymasowska Wniebowzięcia NMP – gotycki ko-
ściół katedralny, usytuowany na Wzgórzu Lecha w Gnieźnie. Drugiego 
dnia młodzież zwiedzała Poznań. Na początku odwiedziliśmy palmiarnię, 
jeden z najstarszych w Europie ogrodów tego typu. Jej unikalne zbiory to 
17 tys. roślin należących do 1100 gatunków. Następnie odwiedziliśmy Eu-
ropejską Szkołę Mistrzów PROFESJONAL im. W. Kandulskiego w Pozna-
niu. Tam uczestniczyliśmy w pokazie modelowania i formowania ozdób 
wykonanych z karmelu. Kolejnym krokiem była wizyta w restauracji 
„Hacjenda”. Na naszych stołach pojawiło się popisowe danie, czyli kaczka 
pieczona z jabłkami, modra kapusta i poznańska pyza. Na Międzynaro-
dowych Targach Poznańskich Polagra Gastro uczniowie zapoznali się z 
największą w Polsce areną prezentacji ofert producentów i dystrybutorów 
sprzętu oraz wyposażenia sektora HoReCa. Program wydarzeń specjal-
nych był niezwykle bogaty: młodzi adepci sztuki kulinarnej obserwowali 
widowiskowe pokazy kulinarne, w tym Puchar Polski Juniorów w Carvin-
gu. Opiekunowie: Andrzej Szeremeta, Małgorzata Klocek (tekst), Agnieszka Woro-
nowicz, Tadeusz Otoka (fot).

NIEZWYKŁE SPOTKANIE
W SCHRONISKU DLA ZWIERZĄT

VI PODLASKI MITYNG LA 
OLIMPIAD SPECJALNYCH

Uczniowie ZSR na Międzynarodowych 
Targach Polagra Gastro

 Ciepła, wczesnojesienna aura sprzyjała zawodnikom podla-
skich klubów sportowych Olimpiad Specjalnych rywalizujących 
podczas VI Podlaskiego Mityngu Lekkoatletycznego Olimpiad Spe-
cjalnych na stadionie BOSiR w Białymstoku 27 września. Zawod-
nicy naszego Klubu Sportowego „Sokół” OS pod czujnym okiem 
trenerów: Elżbiety Margielewicz i Moniki Mróz zdobyli medale w 
następujących konkurencjach: bieg na 100m - II miejsce – Sylwia 
z kl. III GU; pchnięcie kulą - III miejsce – Sylwia z kl. III GU; rzut 
piłeczką palantową -I miejsce – Karol z kl. III GU, II – Kamil z kl. 
VSPU, III – Mirosław z kl. VISPU; skok w dal z miejsca: I miejsce – 
Karol z kl. III GU, I – Kamil z kl. VSPU, III – Mirosław z kl. VISPU. 
Nasi sportowcy wykazali się wspaniałym duchem sportowej rywali-
zacji. Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów!
Przewodnicząca KS „Sokół” OS 
Elżbieta Margielewicz

 W ostatnią sobotę grupa młodzieży wraz z opie-
kunkami ze Świetlicy BAZA, prowadzonej przez Stowa-
rzyszenie "Barka", odwiedziła Schronisko dla Zwierząt 
w Sokółce. Celem było poznanie działań wolontariuszy 
niosących pomoc potrzebującym zwierzakom. Mło-
dzież z wielkim zainteresowaniem wysłuchała opowia-
dań o losach poszczególnych podopiecznych schroni-
ska i z podziwem obserwowała zaangażowanie i pasję, 
z jaką wolontariusze starają się zapewnić im normalny, 
godny los. Bardzo chętnie, stosując się do wskazówek wolontariuszy, 
młodzi nawiązywali kontakty ze spragnionymi czułości pieskami i 
wychodzili z nimi na spacer. Radzili sobie z tymi czynnościami do-
skonale. Nie było żadnych problemów. Wszyscy zgodnie stwierdzili, 

że spotkanie to dało wiele radości 
i zadowolenia oraz że chętnie tu 
wrócą. Była to bardzo ważna lek-
cja empatii i wrażliwości. Mło-
dzież przekonała się, że warto być 
wolontariuszem i że każdy może 
nim zostać.
 Za tę niezwykłą naukę, 
gościnność i życzliwość dziękuje-
my Fundacji Vita Canis opiekują-
cej się sokólskim schroniskiem i 
jego przedstawicielkom – Elżbie-

cie Jadkowskiej, Edycie Doroszko i Dorocie 
Salame oraz Pani Ewie Bieszczad za zdję-
cie i pomoc w kwestiach organizacyjnych. 
Pozdrawiamy wszystkich Wolontariuszy 
ze Schroniska dla Zwierząt w Sokółce.                        
Krystyna Stefanowicz 
Prezes Zarządu Stowarzyszenia "Barka"
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Podaj Łapę!
Wiadomości ze Schroniska

Myślisz o adopcji psa, a może kota? 
Zapraszamy do sokólskiego Schroniska dla Zwierząt.
www.facebook.com/wolontariuszesokolka/
kontakt 691 527499

Z KRONIK

997
Policjanci Wydziału Ruchu Drogowego Ko-
mendy Powiatowej Policji w Sokółce prze-
prowadzili działania „Smog”. Miały one na 
celu zwrócenie uwagi na prawidłowy stan 
techniczny pojazdów, a także na nadmierną 
emisję spalin do atmosfery. O tym, jak jest 
to ważne, przypominali wczoraj kierowcom 
funkcjonariusze z ruchu drogowego.

www.sokolka.policja.gov.pl

998
29.09 do Stanowiska Kierowania Komen-
danta Powiatowego PSP w Sokółce wpłynęło 
zgłoszenie o wypadku drogowym na DK 19, 
w okolicach miejscowości Podkamionka. Do 
działań natychmiast zadysponowano 2 zastę-
py z PSP oraz jeden zastęp OSP Rozedranka 
Stara. Na miejscu stwierdzono rozbite dwa sa-
mochody osobowe oraz samochód ciężarowy, 
stojące na jezdni i blokujące całkowicie ruch. 
Działania straży polegały na zabezpieczeniu 
miejsca zdarzenia i jednoczesnym przystą-
pieniu do udzielenia KPP trzem osobom 
przebywającym wewnątrz pojazdów. Do cza-
su przybycia ZRM wydobyto i ewakuowano 
poza strefę zagrożenia jedną osobę. Pozosta-
łe osoby ewakuowano z pojazdów w asyście 
ZRM i przekazano do ambulansów. Na miej-
sce zdarzenia zadysponowano śmigłowiec 
LPR – wyznaczono lądowisko na pobliskim 
polu. Zabezpieczono wycieki płynów eksplo-
atacyjnych z rozbitych pojazdów poprzez po-
sypanie sorbentem. Odłączono akumulatory 
w pojazdach. Na miejsce zdarzenia przybyła 
grupa operacyjna KP PSP. Osoby poszkodo-
wane zostały zabrane do szpitali przez ambu-
lanse i śmigłowiec LPR.

SG
3.10 na drogowym przejściu granicznym w 
Kuźnicy do odprawy granicznej na kierun-
ku wjazdowym do Polski zgłosił się obywatel 
Białorusi, podróżujący samochodem marki 
Opel. Podejrzenie funkcjonariuszy wzbudzi-
ło białoruskie prawo jazdy, które mężczyzna 
przedstawił do kontroli. Szczegółowa analiza 
potwierdziła, że prawo jazdy zostało podro-
bione na wzór oryginalnego białoruskiego 
dokumentu. 39-letni cudzoziemiec został 
zatrzymany i przekazany funkcjonariuszom 
Policji z Sokółki.
www.podlaski.strazgraniczna.pl

 Sokółka, ul. Monte Cassino 12A
DOWÓZ  tel. 573 257 189

Pizza / Pasta / Świeże sałatki / Desery

- Zapomniałam hasła do telefonu.
- Jak tak na ciebie patrzę to 1234.
- Ooo... Zgadza się!

Trwa VIPowski bazarek, czyli
 ,,Lokalnie znani zwierzętom oddani’’

licytowany!
 Na fanów futbolu czeka 
plakat i piłka z podpisami pił-
karzy Jagiellonii, z czerwca br., 
ofiarowana po osiągnięciu przez 
Jagę wicemistrzostwa Polski!
 Najmłodsza wystawiająca 
ma 11 lat. Samodzielnie i mi-
sternie wykonała ona łapacz 
snów, którego magiczne dzia-
łanie polega na wychwytaniu 
w sieć koszmarów, które wraz z 
pierwszymi promieniami słoń-

są tragiczne dla Polaków daty – rozbiory.
 O bogatej przeszłości miasta i ludzi świad-
czą zabytkowe cmentarze np. Farny założony w 
XVIII w. i należący, po wileńskiej Rossie i lwow-
skim Cmentarzu Łyczakowskim, do najstarszych 
i najważniejszych nekropolii dawnych kresów 
Rzeczypospolitej. Tu spoczywają twórcy kultury 
np. Eliza Orzeszkowa, politycy, znani duchowni, 
lekarze, dowódcy wojskowi. Niedaleko siebie leżą 
Polacy, Litwini, Białorusini oraz Tatarzy – żołnie-
rze jazdy tatarskiej – niezwykłe.
 Nie ma przeszłości miasta i regionu bez 
społeczności żydowskiej. Okazała i majestatycz-
na Wielka Synagoga z przepięknym mauretań-
skim wnętrzem, obok budynek jesziwy, czyli ży-
dowskiej szkoły, widoczne są z daleka. Niestety to 

Wizyta na Grodzieńszczyźnie „Mosty wielokulturowości. 
Zrozumieć przeszłość – tworzyć przyszłość”

także tragiczna historia zagłady tej społecz-
ności, którą poznaliśmy w Muzeum Historii 
Żydów Grodna oraz odwiedzając teren getta.
 Jednym z najważniejszych działań były 
porządki na grodzieńskim kirkucie przy ul. 
Papowicza. Mimo deszczu udało się oczyścić 
i dokonać renowacji 10 macew. To niezwykłe 
zajęcie przybliżyło nas do kultury i tradycji 
żydowskiej.
 Po pracowitym przedpołudniu zwie-
dziliśmy Muzeum Historii Religii, w którym 
poznaliśmy bogatą przeszłość historyczną i 
religijną Grodzieńszczyzny. Przez wieki żyły 
obok siebie różne narody, wyznawano od-
rębne religie, modlono się w kościołach, cer-
kwiach, synagogach, meczetach i kirchach 
we własnych językach, ale wspólnie budo-
wano miasto, tworzono jego infrastrukturę, 
broniono i oddawano życie.

Dorota Budzińska

ca spływają po piór-
kach.
 Zapraszamy 
na naszą stronę, by 
zobaczyć, kto nas 
wspiera i licytuje, a 
za tydzień pełna lista 
darczyńców i pod-
sumowanie bazarku. 

Czy uda nam się przebić kwotę 6 
tysięcy, którą uzyskaliśmy ostat-
nio? To zależy tylko od Was!

https://www.facebook.com/
events/1916570258662682/
https://www.facebook.com/wo-
lontariuszesokolka/
 Fundacja Pomocy Zwie-
rzętom VITA CANISKRS: 
0000546063,
Orłowicze 26, 16-100 Sokółka, 

konto: 13 2030 0045 1110 
0000 0404 5450, tytułem: 
bazarek - darowizna na cele 
statutowe

Zgłoszenia do udziału:
ewa.rb@onet.pl 
tel. 504 578 045

Ewa Rajżewska – Bieszczad 
z upoważnienia Fundacji 

Vita Canis

 Jeszcze tylko 
do 8 październi-
ka, do godz. 21.00 
warto zajrzeć na 
nasze aukcje i 
zobaczyć, jakie 
mamy fantastycz-
ne rzeczy i usługi. Każdy na 
pewno znajdzie coś dla siebie, 
poczynając od propozycji kuli-
narnych po kosmetyki, dodat-
ki, dywaniki, książki, zabawki, 
karnety, bilety, wejściówki, 
gadżety elektroniczne, obra-
zy, rękodzieło, ale mamy też 
wspaniałe usługi jak: profe-
sjonalny makijaż okazjonalny, 
spa dla samochodu, oprowa-

dze-
nie po Białymstoku z 
przewodnikiem, czy też 
sesje fotograficzne w 
wykonaniu najlepszych, 
sokólskich fotografów.
 Akcję czynnie wspie-

rają Starosta Sokólski Piotr 
Rećko, a także Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej w Sokółce 
Daniel Supronik. Z radością 
obserwujemy też osoby pu-
bliczne, które licytują bardzo 
w naszym bazarku. W akcję 
włączyła się firma Metal–Fach, 
która podarowała pług śnieżny, 
w obecnej chwili jest najwyżej 

 Realizując projekt, dwukrotnie gościli-
śmy w Polsce młodzież Gimnazjum nr 1 im. 
A. Karskiego w Grodnie. Przyszedł czas na re-
wizytę. 19–20 września odwiedziliśmy tereny 
Grodzieńszczyzny. Głównym celem projektu 
jest poznanie i zrozumienie wielokulturowości 
kresów, bogactwa i wielości narodów oraz wie-
lowiekowej tradycji tych ziem.
 Nasz dwudniowy pobyt na Białorusi 
ograniczyliśmy do poznania Grodna i oko-
lic, chcieliśmy zobaczyć jak najwięcej miejsc, 
zabytków i poznać niepowtarzalną atmosferę 
tego regionu.
 Rozpoczęliśmy zwiedzanie od miejsca 
pamięci w Naumowiczach – miejscowości 
pod Grodnem, tragicznym ze względu na czas 
II wojny. W fortach Naumowicz znajduje się 
masowa mogiła ok. 500 Polaków, którzy zosta-
li rozstrzelani przez hitlerowców w 1943 roku. 
W grobie spoczywają przedstawiciele polskiej 
inteligencji, w tym pochodzący z miejscowości 
niedaleko Dąbrowy – Lipska. Nad miejscem 
kaźni górują dwa krzyże - symbole zachodnie-
go i wschodniego chrześcijaństwa.
 Dawne królewskie Grodno powitało nas 
nie tylko słoneczną pogodą, ale przepięk-
ną panoramą nadniemeńskiego grodu, 
którego początki sięgają wczesnego śre-
dniowiecza. Sercem starego Grodna są 
cerkiew na Kołoży (XII w.) przypomina-
jąca o próbach chrystianizacji tych ziem 
oraz Stary i Nowy Zamek - świadectwo 
rządów księcia litewskiego Witolda, dy-
nastii Jagiellonów oraz dramatycznych 
wydarzeń panowania ostatniego polskie-
go władcy Stanisława Augusta Poniatow-
skiego. Niestety z tym miastem związane 
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Igryły:

 Minęło już sześć lat, odkąd Cząstka Ciała Pańskiego została przeniesiona do kaplicy Matki 
Boskiej Różańcowej w kościele pw. św. Antoniego. By uczcić tę rocznicę, odbyła się msza polowa, 
na której zgromadziły się setki sokółczan i pielgrzymów, między innymi z Białorusi. Nabożeństwo 
celebrowało aż 11 duchownych pod przewodnictwem arcybiskupa Tadeusza Wojdy, metropolity 
białostockiego. Uświetniły je chóry z parafii św. Antoniego, Archidiecezjalnego Wyższego Semina-
rium Duchownego w Białymstoku i Uniwersytetu w Białymstoku, a także Młodzieżowa Orkiestra 
Dęta z Sokółki. W uroczystości uczestniczył Starosta Sokólski Piotr Rećko wraz z rodziną, lokalni 
samorządowcy, a także wiceminister MSWiA Jarosław Zieliński z małżonką. Edward Horsztyński

  Wieś Szumowo (gm. Korycin) to dosyć młoda struktura osadnicza. Nie 
wymieniają tej nazwy spisy miejscowości z 1744 roku parafii Korycin i Ja-
nów. Nie figuruje ona też w spisach wsi należących do klucza janowskiego 
i kumialskiego w 1775 roku. Po raz pierwszy znajdujemy ją w opisie parafii 
korycińskiej z 1784 roku, kiedy to pleban koryciński ks. Józef Świeżyński 
odnotował: „Szumowo, wieś klucza JKM kumialskiego, na wschód letni, pół 
mili od kościoła”. W 1786 roku dowiadujemy się, że w 1780 roku mieszkali 

Dawno, dawno temu… 

miniaturki

w Szumowie następujący gospodarze z rodzinami: Tomasz Pie-
traszewicz, Wojciech Kozioł, Paweł Puzanowski, Wojciech Sadło, 
Mikołaj Rudak, Marcin Zamoujtuk, Jan Gremża, Maciej Trypuć, 
Bartłomiej Szewczuk, Maciej Poduszka, Jakub Rudziński, Woj-
ciech Szewczuk z bratem Mateuszem, Szymon Bućko, Krzysztof 
Rzeszotnik.
    Obok tekścik z 1930 r. mieszkańca wsi zachwyconego swoją 
rodzinną miejscowością.  >>> 

Materiał: *Grzegorz Ryżewski
Główny Specjalista w Narodowym Instytucie Dziedzictwa

Wieś Szumowo   Grzegorz Ryżewski*

Fragment z 1. numeru Gazety Sokólskiej z 1 lipca 1922 roku
Cel "Gazety Sokólskiej": jest to pismo, które będzie się zajmować 
sprawami pow. sokólskiego, uwzględniając oczywiście i sąsiednie 
powiaty. Zajmie się sprawami oświaty, rolnictwa, handlu i przemy-
słu, gospodarki gminnej i powiatowej, każdą sprawą, która wypły-
wa z życia codziennego.
    Tylko polityką pismo zajmować się nie będzie. Ciągle politykujący 
gospodarz-rolnik w brudnej izbie z obdartą strzechą, posiadający 

zamorzoną szkapę i wychudzoną krowinę, a do tego 
sam ledwie umiejący czytać – jest to obraz nieszczęścia 
i upadku...   

Znalazł Edward Horsztyński

Rekrutacja w ZSZ na staż 
zawodowy w Bolonii

Rocznica przeniesienia Cząstki Ciała Pańskiego

 We wrześniu w ZSZ w Sokółce odbyła się rekrutacja do pro-
jektu "Ponadnarodowa mobilność uczniów i absolwentów oraz 
kadry kształcenia zawodowego", Program Operacyjny Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020 współfinansowany z EFS, "Doświad-
czenie kluczem do sukcesu". W ramach projektu uczniowie odbę-
dą 4-tygodniowy staż zawodowy w Bolonii we Włoszech.
 Podczas rekrutacji pod uwagę brano frekwencję, ocenę 
końcoworoczną z jęz. angielskiego, średnią ocen z przedmiotów 
zawodowych, zaangażowanie w życie społeczne szkoły, ocenę z 
testu dotyczącego znajomości jęz. angielskiego oraz ocenę listu 
motywacyjnego dostarczonego przez uczniów. Na podstawie ze-
branej dokumentacji sporządzono listę osób zakwalifikowanych 
(30) oraz listę rezerwową. ZSZ w Sokółce
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UWAGA! STUDENCI / UCZNIOWIE 
AKTYWNY SAMORZĄD 2017
Do 10 października 2017 r. istnieje możliwość złożenia przez 
osobę o umiarkowanym bądź znacznym stopniu niepełnospraw-
ności wniosku o pomoc w uzyskaniu wykształcenia na poziomie wyższym (studnia pierwszego 
stopnia, studnia drugiego stopnia, jednolite studia magisterskie, studnia podyplomowe lub dok-
toranckie prowadzone przez szkoły wyższe w systemie stacjonarnym/ dziennym lub niestacjonar-
nym/ wieczorowym/ zaocznym lub eksternistycznym, w tym również za pośrednictwem Internetu).
Szczegółowe informacje na temat zasad i procedur realizacji programu dostępne są na stronach 
internetowych: www.pfron.org.pl; www.sokolka-powiat.pl/powiatowe-centrum-pomocy-rodzi-
nie-w-sokolce/ oraz w siedzibie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sokółce, ul. Marsz. J. 
Piłsudskiego 8, 16-100 Sokółka, pokój nr 11 (tel. 85 711 08 23), w godzinach 7.30 – 15.30, e mail: 
pcpr.sokolka@sokolka-powiat.pl

Uroczyste otwarcie drogi i piknik rodzinnyIgryły:
 Po polowej mszy św. celebrowanej przez ks. Adama Baranowskiego – Proboszcza 
Parafii WNM w Sokółce, Starosta Sokólski Piotr Rećko zaprosił obecnych na symbo-
liczne otwarcie i poświęcenie drogi 19 – Zawistowszczyzna – Igryły – Pawłowszczyzna 
– Wierzchjedlina – Mićkowa Hać – most na rzece Sokołda w Nowej Rozedrance.
„Właściwie są to trzy drogi. Pierwszym i najważniejszym elementem tej drogi jest 
most na rzece Sokołda w Nowej Rozedrance. Od tego wszystko się zaczęło. Następnie 
Wierzchjedlina, Mićkowa Hać i dokończenie drogi od Pawłowszczyzny. Trzeci element 
to «podkowa» biegnąca od Zawistowszczyzny po Igryły, łącząca się dwoma końcami z 
«dziewiętnastką»“ – mówił Starosta Sokólski.
 Tuż przed przecięciem biało-czerwonej wstęgi Starosta Piotr Rećko zwrócił się 
do zebranych: „Udało nam się, mimo że wielu nie wierzyło w powstanie tej inwe-
stycji. To jest nasz wspólny sukces. Dzięki panu Dyrektorowi Pulowi udało nam 

się sporządzić wniosek i wystąpić do Rządu RP. Chciałbym podziękować panu 
Jarosławowi Zielińskiemu, Wiceministrowi Spraw Wewnętrznych i Admini-
stracji, tej drogi by nie było bez wsparcia Rządu, który sfinansował ją w 50 %. 
Chciałbym podziękować naszej zgodnej Radzie Powiatu Sokólskiego oraz Gmi-
nie Sokółka, która dołożyła 25 % środków. Dziękuję sołtysom, mieszkańcom 
oraz wszystkim, którzy przyczynili się do powstania tej drogi.“
  „Ta inwestycja jest dobrym przykładem współpracy rządowo-samorządowej“ 
– mówił Jarosław Zieliński, Wiceminister Spraw Wewnętrznych i Administra-
cji.
  Przewodniczący Rady Miasta Sokółka Daniel Supronik dziękował Mini-
strowi Zielińskiemu za zaangażowanie w realizację inwestycji, Staroście Piotrowi 
Rećko oraz całej Radzie Powiatu, także Radnym Rady Miejskiej za mądre decyzje, 
które przyczyniły się do wspólnego sukcesu. „Niemożliwe stało się możliwym dzię-
ki naszej wspaniałej współpracy. Jest to nasza nie pierwsza i nie ostatnia inwestycja, 
którą wspólnie wykonaliśmy dla dobra nas wszystkich.“
  Radny Rady Miasta Sokółka Tomasz Tolko: „Jako radny z Waszego okręgu 

mogę z podniesioną głową powiedzieć – udało się! Dziękuję za to wszystkim, którzy się 
w to zaangażowali, a w szczególności mieszkańcom tej okolicy, którzy za pośrednictwem 
sołtysów zabiegali o powstanie tej drogi.“
 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Sokólskiego Łukasz Moździerski dzięko-
wał przede wszystkim za zaangażowanie sołtysom, wręczając im symboliczne, drew-
niane tablice z cytatem Jana Pawła II: „Człowiek jest wielki nie przez to, co posiada, lecz 
przez to, kim jest, nie przez to, co ma, lecz przez to, czym dzieli się z innymi“.
 Podczas otwarcia drogi Minister Zieliński wręczył Wojciechowi Bogusławskie-
mu - Prezesowi OSP Stara Rozedranka promesę na zakup pompy turbo-głębinowej 
oraz przenośnego zbiornika na wodę, o pojemności 13m3, na kwotę 13,5 tys. zł. 
Pieniądze te zostały pozyskane dzięki zaangażowaniu Starosty Sokólskiego Piotra 
Rećko, Leśniczego Leśnictwa Bogusze Czesława Poskrobko, Prezesa OSP Wojciecha 
Bogusławskiego oraz Daniela Supronika – Przewodniczącego Rady Miejskiej w So-

kółce.
 Po poświęceniu drogi i wspólnym 
przecięciu wstęgi udano się na piknik rodzin-
ny. Tam na przemarzniętych gości i gospo-
darzy czekały stoły suto zastawione gorącym 
jadłem, na dzieci dmuchane zjeżdżalnie, a ze 
sceny dobiegały rozgrzewające rytmy.

Tekst i fot.: Patrycja A. Zalewska,
fot.: Piotr Białomyzy

Starosta Piotr Rećko: 
 Tę drogę wybudowaliśmy dla miesz-
kańców Gminy Sokółka i oni tą drogą 
będą się poruszać, a czy ona nazywa się 
powiatowa, gminna czy wojewódzka, nie 
ma żadnego znaczenia.
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 Dąbrowa Białostocka
DOBRE STRONY POWIATU

 28 września w Miejsko–Gminnej Bibliotece Publicznej – Oddział dla Dzieci odbyło się spotkanie au-
torskie w ramach Dyskusyjnego Klubu Książki z panią Anną Bayer – pedagog, poetką, instruktor teatralną, 
autorką scenariuszy teatralnych, muzyki, tekstów piosenek, kolęd i pastorałek dla dzieci. W roku 2014 
ukazała się jej książka pt. „Szczypawki” z wierszami dla dzieci, a w roku 2016 „Moda na dobre wychowanie”. 
Uczestnikami spotkania byli uczniowie III klasy z SP Dąbrowa Białostocka. Dzieciaki podczas spotkania 
usłyszały kilka wierszy, rozmawiały na temat przyjaźni i znakomicie się bawiły.

MGOK w Dąbrowie Białostockiej

XXXII Sesja Rady 
Miejskiej
 28 września Radni Gminy Dą-
browa Białostocka spotkali się na 
sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej. 
Przyjęto zmiany w budżecie związa-
ne ze zwiększeniem środków finan-
sowych na wykonanie schetynówki 
Szuszalewo – Jaczno oraz moderni-
zację ul. Południowej. W związku 
z powyższym Rada podjęła także 
uchwały o zmianie WPF i emisji ob-
ligacji. Dokonano też zmiany Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej, wpro-
wadzając kilka nowych zadań.
Urząd Miejski w Dąbrowie Białostockiej

 29 września w Miejsko–Gminnym Ośrodku Kultury odbyło 
się spotkanie zorganizowane przez Radę Seniorów, dotyczące bie-
żących zagrożeń dla Seniorów oraz sytuacji porządku publiczne-
go w Dąbrowie Białostockiej. Seniorów odwiedził Karol Bobryk, 
policjant z Komisariatu Policji w Dąbrowie Białostockiej. Rozma-
wiano m.in. o tym, jak się nie dać nabrać na metodę „na wnuczka”. 
Seniorzy w przyszłości planują szereg tematycznych spotkań.

MGOK w Dąbrowie Białostockiej

Uczniowie klas szóstych Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Ko-
ściuszki w Dąbrowie Białostockiej 3 października uczestniczyli 
w zajęciach dotyczących udzielania pierwszej pomocy przedme-
dycznej. Spotkanie poprowadził ratownik medyczny Tomasz Ła-
zuk. Przedstawił on uczniom racjonalne zachowanie w przypadku 
zagrożenia, zaprezentował, jak ułożyć poszkodowanego w pozy-
cji bezpiecznej oraz przypomniał numery alarmowe. Udzielił też 
wskazówek, jak prawidłowo wezwać karetkę pogotowia. Podczas 
zajęć młodzi ludzie mieli także okazję przećwiczyć masaż serca na 
fantomie. Lekcje z udziałem ratownika, polegające na zastosowa-
niu wiedzy w praktyce są niezbędne. Dzieci w sytuacji niebezpie-
czeństwa będą umiały zachować zimną krew i racjonalnie podej-
mować właściwe decyzje. Tekst i fot.: Magdalena Szymańska

Szanowni Państwo,

 Jestem kandydatem w wyborach uzupełniają-
cych do Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej, 
które odbędą się 22 października.
 Mam 36 lat, od urodzenia mieszkam we wsi 
Bagny. Wraz z żoną wychowujemy dwóch synów. Je-
stem absolwentem WSE w Białymstoku. Zdobyłem 
tam tytuł magistra ekonomii oraz ukończyłem studia 
podyplomowe na kierunku bezpieczeństwo i higiena 
pracy.
 Od dziesięciu lat prowadzę własną działalność 
gospodarczą. Uczestnicząc w codziennym życiu na-
szej gminy, tak jak Państwo dostrzegam jej potrze-
by. Chciałbym zapewnić, że jeżeli obdarzycie mnie 
zaufaniem i wybierzecie na funkcję radnego, dołożę 
wszelkich starań, aby zdobyte w życiu zawodowym 
doświadczenie i umiejętności wykorzystać w działal-
ności społecznej i samorządowej.

Adam Wojteczko

w słusznej sprawie

Spotkanie

Lekcja pierwszej pomocy
Dzieci odwiedziły Bibliotekę 

KOSZE OKOLICZNOŚCIOWE

produkty z gospodarstw
ekologicznych powiatu sokólskiego

Sernik niedzielny  /  Sery i twarogi z Kraśnian  / 
Pasztety  /  Miody / Dżemy i soki  /
Jaja w tym perlicze  /  Zioła i inne produkty

Zapraszamy w soboty, od godz. 9.00
parking przy kościele św. Antoniego

> ZDROWA ŻYWNOŚĆ <
Stragan
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Kłopoty z ulicą Prusa

 Powiat Sokólski przystąpił do realiza-
cji  projektu „Lepszy start w dorosłe życie 
uczniów niepełnosprawnych” w ramach 
konkursu Polska Pomoc Rozwojowa 2016.
 Projekt współfinansowany w ramach 
programu polskiej współpracy rozwojo-
wej Ministerstwa Spraw Zagranicznych 
RP.
 W związku z powyższym przedsta-
wiciele Starostwa Powiatowego w Sokółce 
wzięli udział w dwóch wizytach w szkole 
w Mołodecznie w celu uzgodnienia działań 
projektowych.

Powiat Sokólski realizuje w Mołodecznie projekt 
pn. „Lepszy start w dorosłe życie uczniów niepełnosprawnych”

 W ramach zaplanowanych na rok 2017 działań projektowych przewidziano wyposażenie 3 pomieszczeń wyremontowanych 
w Specjalnej Szkole z Internatem w Mołodecznie, przeznaczonych do terapii biofeedback, integracji sensorycznej i doświadczania 
świata.
 Powiat Sokólski na remont i wyposażenie 3 pracowni łącznie wydatkuje kwotę 175 703,00 zł, pozyskaną ze środków 
otrzymanych z Ministerstwa Spraw Zagranicznych RP.

Fot. Wyremontowane pomieszczenia
w Specjalnej Szkole z Internatem 

w Mołodecznie.

 Pierwsza wizyta miała na celu opraco-
wanie planu działań związanych z przepro-
wadzeniem remontów trzech pomieszczeń 
w szkole.
 Celem kolejnej wizyty  w szkole  było 
monitorowanie postępów związanych z 
prowadzonymi pracami remontowymi.
 

 W sobotni poranek ruszył II 
Rajd Jednośladów „Tropami na-
szych bohaterów. Na partyzanc-
kim szlaku”. Motocykliści spotkali 
się rano przy parku miejskim w So-
kółce i oddali cześć porucznikowi 
Władysławowi Borysewiczowi ps. 
„Kasper”, gdzie znajduje się tablica 
poświęcona jego osobie. Następ-
nie rajd ruszył śladami powojen-
nej partyzantki, dotarł do Kuźnicy, 
Klimówki, miejsca potyczki pod 
Kraśnianami, a także Ogółów nie-
daleko Czarnej Wsi Kościelnej, 
gdzie odbyła się największa bitwa 
okresu powojennego na Podlasiu. Rajd zakończył się w Świętej Wodzie, tam 
motocykliści wzięli udział w obchodach Dnia Pamięci Żołnierzy Kresowych. 
Edward Horsztyński

Wydział Rozwoju i Promocji, Referat Rozwoju

 Podczas prac związanych z moder-
nizacją ulicy Prusa w Sokółce okazało się, 
iż poziom nawierzchni będzie znajdował 
się na wysokości połowy ogrodzenia po-
siadłości niektórych mieszkańców. O ile 
podczas planowania projektu wszyscy 
byli zadowoleni z ustaleń, to podczas 
prac drogowych okazało się, że projekt 
znacznie odbiega od wcześniejszych 
uzgodnień i przy niektórych posesjach poziom drogi wzrósł o kilkadziesiąt cm. 
Teren zabudowy jest bardzo zróżnicowany i de facto projekt drogi został dosto-
sowany tylko do kilku domów na ulicy, które znajdują się wyżej niż pozostałe. 
W miniony czwartek radny tego okręgu Mariusz Bienasz wezwał projektanta, by 
mieszkańcy mogli mu przedstawić swoje uwagi. Kierownik budowy ma wkrótce 
wytyczyć na drodze nowe poziomy tak, by wszyscy byli zadowoleni, a przewod-
niczący Rady Miejskiej Daniel Supronik zapewnił, że miasto poniesie koszty 
związane z dodatkowymi pracami w związku z wnioskami mieszkańców. Red.

W SOSW 27.09. 
po raz kolejny 
odbyły się wy-
bory do władz 
Młodzieżowej 
Rady Internatu 
na nową kaden-
cję. Intensywne 
przygotowania 
rozpoczęły się 
już kilka dni 

przed, kandydaci startujący przygotowali swoje 
plakaty z programem wyborczym. Oferty były 
różnorodne: od licznych propozycji spędzania 
wolnego czasu po pomoc w codziennych sprawach 
potrzebującym czy zwykłe koleżeńskie rozmowy.
 W dniu wyborów wystrój świetlicy szkolnej 
został zaaranżowany tak, aby przypominał lokal 
wyborczy. Wychowankom przedstawiono porzą-
dek zebrania i regulamin - objaśniono szczegóło-
wo zasady głosowania. Ustępujący Zarząd MRI 
podziękował wszystkim za współpracę w roku 
ubiegłym i życzył powodzenia nowym kandyda-
tom. Nad całością, prawidłowym przebiegiem 
wyborów oraz liczeniem głosów czuwały Komisja 
Wyborcza i Komisja Skrutacyjna.
 W głosowaniu brało udział 38 wychowan-
ków. Spośród 13 kandydatów wyłoniono 5, któ-
rzy zdobyli największą liczbę głosów. W wyniku 
demokratycznych wyborów członkami MRI na 
kadencję 2017/18 zostali: Dominika, Karol, Gra-
żyna, Damian i Natalia. Na Opiekuna Młodzie-
żowej Rady Internatu została powołana p. Zyta 
Biernacka. Kampanię oraz wybory przygotowały 
i przeprowadziły: p. Beata Żółtko i Beata Bogu-
szewska. SOSW w Sokółce

Inicjatywa
Społeczna Roku

Wybory w internacie SOSW II Rajd Jednośladów
 na partyzanckim szlaku

 Podsumowano konkurs Inicjatywa Społeczna 
Roku. W spotkaniu, któremu przewodniczył Tomasz 
Madras – pełnomocnik wojewody podlaskiego ds. roz-
woju społeczeństwa obywatelskiego, w sali kolegialnej 
Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku 
(02.10.2017 r.) nagrody wręczali: posłanka na Sejm RP 
Bernadeta Krynicka oraz wojewoda podlaski Bohdan 
Paszkowski.
 Celem konkursu jest promowanie działań organi-
zacji pozarządowych z województwa podlaskiego, które 
swoimi inicjatywami aktywizują społeczność lokalną, or-
ganizują przedsięwzięcia z myślą o najbliższym otoczeniu, 
promują zasady współżycia społecznego i przyczyniają się 
do rozwoju społeczeństwa obywatelskiego. Do udziału w 
konkursie zgłoszono łącznie 42 inicjatywy.
 W kategorii Edukacja i sport tytuł laureata otrzyma-
ło Stowarzyszenie Historyczne im. Bohaterów Ziemi So-
kólskiej w Sokółce za inicjatywę „Sztafeta Niepodległości 
na Podlasiu”, zaś w kategorii Budowanie wspólnoty lokal-
nej - Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Ziemi Sokólskiej 
„Barka” za inicjatywę pn. „Sokólska Sieć Wolontariatu”.

Tekst na podst.: białystok.uw.gov.pl

Serdecznie gratuluje-
my i życzymy dalsze-
go zapału i energii - 
Barce - w działaniach 
na polu integracji 
społeczności lokalnej, 
a Stowarzyszeniu 
Historycznemu – we 
wzmacnianiu lokal-
nego patriotyzmu.
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 Treści kolorowych czasopism są fascynujące. Na przykład 
zdjęcie księżnej Kate, a pod niem podpis: "Piwko? Dla księż-
nej Kate to nie problem!". Cóż, znam ludzi, dla których dwa 
czteropaki to nie problem, ale o nich nikt jakoś nie pisze. Albo 
okładka z Kają Paschalską, która twierdzi, że kocha swoje życie. 
Przypuszczam, że 99,9% ludzkości powie dokładnie to samo 
z nożem na gardle. A teraz na poważnie. Gwiazdy gwiazda-
mi, a co z ludźmi, których obecność jest dla nas namacalna? 
Pani Leonarda Szubzda daje nam możliwość zapoznania się z 
niezwykłymi historiami zwykłych kobiet. Wszak losy każdego 
człowieka to materiał na bestseller. Pełne anegdot, radości, ma-
łych smutków i prywatnych zwycięstw. Nie wszyscy, niestety, 
umiemy ubrać je w słowa i przelać na papier. Pani Leonarda 
wznosi się ponad to. Z poezji i prozy tej sokólskiej pisarki treść 
wyziera nawet spomiędzy wyrazów, zdań, przerw i akapitów. Jej 
"Dziewczyny" to podróż przez życiorysy, charaktery, emocje. 
Książkę otwiera swoiste studium dziewczyńskiej natury w po-
staci podzielonego na konkretne części wiersza. To preludium 
tworzy idealny fundament dla opowieści umieszczonych w dal-
szej części. Dziewczyny, które Pani Leonarda spotkała na swojej 
drodze, nie zawsze miały lekkie życie. Dzielnie zmagały się z 
przeciwnościami. Nie słodziły sobie świata cukrem iluzji, ale nie 
traciły też nadziei i ducha. Świadomość, że żyją wśród nas, nie 
tylko sprawia, że są nam bliższe, ale naturalnie utożsamiamy się 
z ich problemami, bardziej niż ze śniadaniem Angeliny Jolie. To 
one uczą nas kochać życie pomimo wszystko. Unieśmiertelnie-
nie ich na stronach książki to najpiękniejszy dar, jaki Pani Le-
onarda mogła ofiarować im i czytelnikom. "Bądź iskierką świa-
tła dla świata, który jest twoim otoczeniem". Ten cytat Helmuta 
Thielicka idealnie podsumowuje zarówno autorkę, książkę, jak 
i jej bohaterki. A że "Zwykłość też jest niezwykła" - dodaje Prze-
mysław Zakościelny.
 P.S. Odwróćmy na koniec pewne oświadczenie. "Dziew-
czyny" Leonardy Szubzdy to książka. Wszelkie podobieństwo 
do prawdziwych osób i zdarzeń jest celowe i zamierzone.                                  

Marcin Dębko

- ZŁOMOWANIE AUT
- ZAŚWIADCZENIE 

DO WYREJESTROWANIA
- POMOC DROGOWA

SOKÓŁKA  tel. 600 486 444

Fot. Cz. Poskrobko, Przyjaciele
Twórz z nami Galerię,

wyślij: fotografię bądź zdjęcie swojej pracy
artystycznej w dowolnej technice

pod adres: redakcja@infosokolka.pl

Leonarda Szubzda "Dziewczyny" 
Wydawnictwo Prymat 2017

Galeria Jednego Zdjęcia

Dyżury Aptek  w Sokółce
06.10. Apteka ogólnodostępna**, ul. Grodzieńska 78, tel. 85 711 20 14; 07.10. Apteka „Pharmacia” ul. Białostocka 
128 tel. 85 307 04 34; 08.10. Apteka „Arnika”, Os. Zielone 3, tel. 85 711 95 80; 09.10. Apteka „Dbam o Zdrowie”, 
Pl. Kościuszki 17, tel. 85 711 19 55; 10.10. Apteka „Cefarm”, ul. 1 Maja 17, tel. 85 711 23 86; 11.10. Apteka ogól-
nodostępna, ul. Grodzieńska 6A, tel. 85 711 52 34; 12.10. Apteka ogólnodostępna*, ul. Grodzieńska 78, tel. 85 
711 20 14; 13.10. Apteka ogólnodostępna, ul. Grodzieńska 78, tel. 85 711 20 14;

 Odwiedziłem mojego przyjaciela, Kotleta. Nie wy-
dawał się zadowolony z tego, że przyszedłem. Wi-
dzieliście w starych bajkach Disney’a unoszący się ciasta „zapach”, 
który formuje się w kształt dłoni, łapie za nos i prowadzi tak do 
słodkiego wypieku? Tak samo było z moim przyjacielem, tylko ta 
widmowa dłoń łapała go za tyłek. Aż strach pomyśleć, jakie to może 
być ciasto…
Zaintrygowany, poszedłem za Kotletem. Disney’owska manifesta-
cja pokusy posadziła go na krześle obrotowym. Przy komputerze. 
Mój przyjaciel wsiąkł w grę komputerową jak wino w najnowszy, 
perski dywan. Aż zaniemówiłem, bo gra wyglądała jakby żywcem 
przeniesiona z rzeczywistego świata. To był istny Matrix Ultra Hi-
per HD do kwadratu. Obraz był taki ostry, że gdyby nie okulary, 
pocięłoby mi źrenice. Coś jednak odwróciło moją uwagę od moni-
tora. Przy komputerze stał czajnik. Podłączony do komputera. Na 
czajniku był napis „Woda Inside” otoczony nierównym, otwartym 
kółkiem.
-Kotlet, czemu podłączyłeś czajnik do komputera?
-Żeby móc grać w gry z przyszłości – odpowiedź zrodziła więcej 
pytań niż ich rozwiązała.
-Kotlet, przecież czajniki… są tak jakby… przeciwieństwem kom-
putera.

-Chodzi o kamień!
-Kamień?
-Tak, wiesz, taki kamień, co się zbiera, gdy uży-
wasz czajnika.
-Jak to ma niby pomóc odpalić gry rodem z 

science fiction?
-To, co nazywamy „kamieniem”, to różnego rodzaju minerały. A z 
czego składają się karty graficzne, dyski twarde i inny komputerowy 
sprzęt?
-Z minerałów? - domyśliłem się.
-Właśnie! Dlatego, jak skończę tą gierkę, to otwieram nowy biznes. 
Wycyckam Apple i wszystkich innych…
-Aha. Czyli nie powinienem pić wody mineralnej? - spytałem, by się 
upewnić. – Jakoś mi się nie spieszy, by zostać cyborgiem.
Kotlet pierwszy raz od dłuższego czasu zerknął na mnie.
-Ale ty głupi. Przecież tak to nie działa.
-To dobrze.
-Jeśli będziesz pić wodę mineralną, to w twoim organizmie będą się 
po prosu tworzyć nowe chipy śledzące. Tajniacy dawno już mają 
dostęp do tej technologii.
*
To jest właśnie prawdziwy powód, dla którego nie piję kawy.
-A co, chciałeś jeszcze ankietę wypełniać? – obruszył się

Kamyk

Calgon.exe 

 Wolontariusze Ze-
społu Szkół Zawodowych 
w Sokółce wzięli udział 
w projekcie rządowym 
"Sprawni i Samodzielni" - 
"Bezpieczna+", w ramach 
porozumienia podpisa-
nego między Specjalnym 
Ośrodkiem Szkolno-Wy-
chowawczym w Sokółce a 
ZSZ.
 Angelika Tober i Wi-
loeta Mozolewska (obie 
z II Tf), Paweł Olechno i 
Maciek Żuk (obaj z II Tm) 
oraz Kacper Babynko (III 
Tm) opiekowali się ucznia-

prawdziwe
prawdziwk

mi Gimnazjum i Szkoły 
Przysposabiającej do Pra-
cy podczas wycieczki do 
Surażkowa (Gospodar-
stwo Agroturystycznego 
"Ritowisko" k. Supraśla). 
Głównym celem wyjazdu 
była nauka orientacji w te-
renie, nabycie umiejętno-
ści korzystania z urządzeń 
terenowych, rozwijanie 
umiejętności aktywnego 
i bezpiecznego spędzania 
czasu wolnego. Była za-
bawa przy kominku, po-
znawanie obsługi, alfabetu 
Morse'a, quizy, podziwia-

Wolontariusze ZSZ w Surażkowie

 W trakcie posiedzenia Zarzą-
du Powiatu 3 października podjęto 
uchwałę w sprawie przyjęcia Re-
gulaminu przyznawania pomocy 
stypendialnej w ramach proj. pn. 
,,Kompetentni i wykwalifikowani”, 
realizowanego w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Podlaskiego na 
lata 2014-2020. Oś priorytetowa 
III Kompetencje i Kwalifikacje. 
Działanie 3.3 Kształcenie zawodo-
we młodzieży na rzecz konkuren-
cyjności podlaskiej gospodarki. 
Poddziałanie 3.3.1 kształcenie za-
wodowe młodzieży na rzecz kon-
kurencyjności podlaskiej gospo-
darki. Podjęto również uchwałę 
w sprawie powołania Komisji Sty-
pendialnej ,,Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów szkół ponadgimnazjal-
nych, dla których organem prowa-

dzącym jest Po-
wiat Sokólski” 
w roku szkol-
nym 2017/18. 
Zawarta zosta-
ła umowa z SP 
ZOZ w Sokółce 
w sprawie prze-
kazania środ-
ków na częścio-
wą refundację 
kosztów zaku-
pu respiratora na potrzeby oddziału 
Anestezjologii i Intensywnej Terapii. 
Zawarto porozumienie z Komendą 
Wojewódzką Poli-
cji w Białymstoku w 
sprawie przekazania 
środków finansowych 
na dofinansowanie 
zakupu samochodu 

Posiedzenie Zarządu Powiatu

nie pięknych koni i gospodarstwa agroturystycznego 
oraz miło spędzony czas.
 Pobyt w Gospodarstwie Agroturystycznym i zma-
ganie się ze specyfiką terenu oraz zadaniami przygoto-
wanymi przez opiekunów były dla uczestników z SOSW 
swoistą formą rehabilitacji.

  G. Zalewski, Dyrektor ZSZ

służbowego na użytek Komendy Po-
wiatowej Policji w Sokółce.

Piotr Krasnodębski
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 W zeszły piątek sportowcy 
z Sokólskiego Klubu Kolarskiego 
Sokół rywalizowali na Mistrzo-
stwach Polski Szkółek Kolarskich 
w Kwidzyniu. Najlepiej zaprezen-
towała się tam Nikola Gliniecka, 
która sięgnęła po tytuł wicemi-
strzyni Polski.
 „Szukamy nowych talen-
tów” - pod takim hasłem odbyły 
się tegoroczne Mistrzostwa Pol-
ski Szkółek MTB. W zmaganiach 
brali udział sportowcy z roczni-
ków od 2002 do 2007. Celem im-
prezy było wyłonienie młodych 
utalentowanych kolarzy, którzy w 
przyszłości rozpoczną karierę w 
kadrze Polski. Na zawodach nie 
mogło zabraknąć kolarzy z So-
kółki. Najlepiej pojechała Nikola 
Gliniecka, która, reprezentując 
sokólską szkółkę kolarską i So-

Mistrzostwa Mazowsza w biegach 
na nartorolkach w rękach narciarek 
SkiTeamu Sokółka

 W Siedlcach 1 paź-
dziernika odbyły się Mi-
strzostwa Mazowsza, w 
których uczestniczyło kil-
kudziesięciu narciarzy z 
Mazowsza i Podlasia. Ry-
walizowano na dystansach 
od 2 km - w roczniku 2006 
i młodsze, 3 km - w rocz-
nikach 2004-2005, 6 km 
- w rocznikach 2002-2003 
oraz 6 km - w kategorii ju-
niorki A,B i seniora.
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Znasz ciekawą osobę, którą warto 
przybliżyć naszym Czytelnikom, z ochotą 

o niej napiszemy. Czekamy na sygnał. 
Redakcja

kólski Klub Kolarski Sokół, zdoby-
ła srebrny medal i sięgnęła po tytuł 
wicemistrzyni Polski w klasach 4. 
Bardzo dobry wynik osiągnął też 
Jan Kaźmierowski, który mimo za-
jęcia 8. miejsca - również w klasach 
czwartych - stracił do zwycięzcy 
jedynie niespełna półtorej minu-
ty. Warto dodać, że Jasiu zaledwie 
dwa dni po wyścigu w Kwidzyniu 
rywalizował w Mazury MTB w 
Mrągowie. Wygrał on wszystkie 
wyścigi z tej serii i zajął I miejsce 
w klasyfikacji generalnej. 13. miej-
sce w klasach siódmych wywalczył 
Radosław Struczewski. W tym sa-
mym roczniku Sebastian Sawoń 
zajął 16. miejsce. Nieco mniej 
szczęścia miał drugi z braci Stru-

czewskich - Piotr, który uplasował 
się na 46. miejscu w rywalizacji klas 
szóstych. Drugiego dnia zmagań w 
Kwidzynie młodzi kolarze ścigali 
się o Puchar Ministra Sportu i Tu-
rystyki Witolda Bańki. W wyścigu 
startowało ponad 230 zawodników 
z całej Polski. Czołowe - 7. miejsce 
zajął Dawid Żygieło. 30. miejsce 
zajął Sebastian Sawoń, 32. był Ra-
dosław Struczewski, a na 42. po-
zycji przyjechał Piotr Struczewski. 
Najmłodsi zawodnicy z SKK Sokół: 
Jaś Kaźmierowski i Nikola Gliniec-
ka uplasowali się odpowiednio na 
55. i 56. miejscu, przy czym Nikola 
zwyciężyła w swojej kategorii wie-
kowej, a Jaś był 7.
SKK Sokół, fot. Szymon Gruchalski

 W zmaganiach tych bar-
dzo dobrze wypadły narciar-
ki z Malawicz i St.Kamionki. 
Rewelacyjnie pobiegła na 3 
km zawodniczka UKS Start 
Malawicze Julia Zajczyk, 
która na metę z dużą przewa-
gą czasową zameldowała się 
jako pierwsza. Niespodzian-
ką okazał się bieg Ewy Rećko, 
UKS Orliki St. Kamionka, 
która pięknie powalczyła o 

srebro. Zuzia Czabatoro-
wicz, Start Malawicze tym 
razem musiała zadowolić 
się brązowym medalem. 
Tuż za podium jako czwarta 
stanęła Magda Ignatowicz, 
a siódma lokata należała 
do Weroniki Reszuty - obie 
Start Malawicze. Natomiast 
niefortunny upadek tuż za 
startem Weroniki Czerem-
chy uniemożliwił jej konty-
nuowanie biegu.

 Wielu sportowych 
emocji dostarczył też bieg na 
2 km naszych najmłodszych 
narciarek. Była to najlicz-
niejsza kategoria wiekowa, w 
której startowało 24 uczest-
niczek. Po biegu pościgo-
wym Kasia Rećko, Orliki St. 
Kamionka wywalczyła sobie 
brązowy medal. Tym razem 
Ela Łowczecka z Malawicz 
musiała zadowolić się piątą 
lokatą. Równie dobrze spi-
sały się inne ,,maluszki" . 
Dominika Nowak, Orliki St. 
Kamionka po zaciętej walce 
na metę dotarła jako 8., zaś 
Marysia Borys ze Startu Ma-
lawicze zajęła dobrą 12. loka-
tę.
 Również Kamila Reć-
ko, zawodniczka UKS Start 
Malawicze pokazała pazurki 
i po bardzo emocjonującej 
walce o trzecie miejsce po-

konała w biegu na 6 km za-
wodniczkę z Siedlec.
 Wszystkim zawod-
niczkom za sportową walkę 
należą się gromkie brawa.

 W niedzielę, 8 paź-
dziernika Sokółka będzie 
organizatorem Mistrzostw 
Województwa w biegach 
na nartorolkach. Start 
o godz. 11.00. w okolicy 
budynku Starostwa Po-
wiatowego, począwszy od 

najmłodszych kategorii 
aż do seniora. Trasa dłu-
gości 1250 m będzie bie-
gła ulicami Sikorskiego, 
Dąbrowskiego, Ściegien-
nego i Piłsudskiego. W 
bardzo licznej obsadzie 
będzie można zobaczyć 
nasze narciarki w akcji. 
Kibice bardzo mile wi-
dziani.

Trener Piotr Zaręba

 W sobotę, 30.09 odbyła się gala boksu "Chojnicki Boxing Show", na 
której rywalizowali ze sobą zawodnicy klubu Boxing Team Chojnice kontra 
Boxing Sokółka. Walkę wieczoru stoczyli nestorzy chojnickiego pięściar-
stwa: 72-letni Kazimierz Poteracki i 62-letni Bogdan Gruchała, dla uczcze-
nia obchodów 10-lecia Klubu BOXING TEAM CHOJNICE. Świetna pro-
mocja sportu i pięściarstwa, super widowisko w wykonaniu zawodników 
z Sokółki i Chojnic! 10-lecie klubu Boxing Team Chojnice było nie tylko 
gratką dla fanów pięściarstwa, ale i wspaniałym spektaklem.
 Większość pojedynków zakończyła się wynikami remisowymi. Dobry 
technicznie boks w wykonaniu wszystkich uczestników gali z pewnością 
podobał się licznie zgromadzonej publiczności. Na uznanie zasługuje rów-
nież występ Kamila Kirpszy (57 kg), ucznia kl. I Tm. Nasz wicemistrz Polski 
stoczył zacięty, niezwykle wyrównany pojedynek zakończony remisem. Jego 
rywalem był aktualny Mistrz Anglii w tej kategorii pochodzący z Chojnic, 
na co dzień mieszkający w Londynie. Ich pojedynek uznano za najlepszy 
technicznie tego wieczoru.

Trenerem sokółczan na gali był pan Tomasz Potapczyk.

Mistrzostwa Polski Szkółek Kolarskich

Chojnicki 
Boxing Show
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 Minęła, na szczęście, 
przywieziona z Dzikiego 
Zachodu moda na pla-
stikowy siding. Niestety, 
pozostawiła po sobie spu-
stoszenie w architekturze, 
m.in. podlaskich wsi. Jed-
nak, jak można zaobser-
wować w długich dziejach 
historii i sztuki, epokom 
następującym po sobie 
przyświecają kontrastowe 
idee i gusta. Od jakiegoś 
czasu obserwujemy po-
wrót i docenienie trady-
cji. Przykładem na to jest 
chociażby renesans sokól-
skich dywanów dwuosno-
wowych.
 My trafiliśmy na ko-
goś, kto odkrył swoją 
pasję w odtwarzaniu 
dawnych zabawek 
drewnianych. Swoje 
wykonawstwo opie-
ra na oryginalnych 
wzorach. Podczas 
rozmowy z panem 
Markiem Szyszko z 
Chwaszczewa okaza-
ło się, że „bawi się“ 
nie tylko zabawkami, 
ale także prowadzi 
cykl warsztatów w Pod-
laskim Muzeum Kultury 
Ludowej w Wasilkowie, 
gdzie również trwa wy-
stawa jego prac.
Wchodzimy do jednej z 
chat krytych strzechą, w 
Muzeum Kultury Ludo-
wej, wita nas charaktery-
styczny zapach przeno-
szący w klimat dawnej wsi 
podlaskiej.

Marek Szyszko. Zaklinacz drewna

 Panie Marku, czego 
dotyczą warsztaty, które 
Pan prowadzi?
Dotyczą różnych tematów, 
ponieważ różnymi rzeczami 
się zajmuję. Aktualnie trwają 
warsztaty na temat: wozów, 
zaprzęgów i koła ogólnie, 
czyli: jak się je robi, do cze-
go może służyć. Miałem też 
pokazy bednarskie, a także 
dotyczące wytwarzania za-
bawek i zdobienia domów 
na Podlasiu, czyli wszel-
kiego rodzaju wiatrownic, 
okiennic - jak się je robi, 
do czego służą, ich historia, 
symbolika. Uczestniczę też 
w piknikach rodzinnych z 
pokazami rzeźbiarstwa, w 

których wykazać mogą się 
również wszyscy uczestnicy, 
dzieci i dorośli.
 Aktualna wystawa za-
bawek jest zwieńczeniem 
stypendium, które dosta-
łem na pracownię zabawek 
ludowych. W jego ramach 
zakupiłem zabytkowy spi-
chlerz, który przeniosłem 
do Chwaszczewa i jestem w 
trakcie jego rekonstruowa-
nia. W spichlerzu będzie 

się mieściła galeria ze stałą 
ekspozycją wszystkiego, co 
robię, oraz moja pracownia.
 Czy kształcił się Pan w 
kierunku snycerstwa? Jak 
odkrył Pan w sobie tę pasję?
 Jestem samoukiem. O 
stypendium starałem się 
trzy razy, dostałem je na 
te właśnie zabawki dzięki 
wsparciu między innymi 
dyrektora muzeum. Brałem 
udział w wielu warsztatach. 
Studiowałem na własną rękę 
historię dawnych zabawek, 
sam dochodziłem do tego, 
jak zrobić, żeby działały, bo 
wszystkie są ruchome, kine-
tyczne. Barwy i sposób zdo-
bienia też jest zaczerpnięty 
z oryginalnych wzorów. 
W niektórych zabawkach 
jest część mojej inwencji. 
Wszystkie maluję ręcznie, 
pędzlem. Moje zabawki były 
użyte jako rekwizyty w filmie 
kręconym niedawno w Ty-
kocinie. Samoukiem jestem 
również w rzeźbie, którą wy-
konuję na co dzień. Ojcem 
duchowym mojej twórczości 
jest Piotr Szałkowski. Poza 
tym, mam to szczęście, że 

trafiam na ludzi, którzy coś 
potrafią, coś znaczą i chcą mi 
pomóc.
 Jak się zaczęła Pana 
współpraca z Podlaskim 
Muzeum Kultury Ludowej?
 Trochę przypadkiem, 
tak jak wszystko, co robię. 
Pierwszy raz uczestniczy-
łem w wykładach w zastęp-
stwie za Piotra Szałkowskie-
go 5 lat temu. Okazało się, 
że wyszło dobrze. Później 
uczestniczyłem tu w plene-
rach rzeźbiarskich, zaczęto 
mnie regularnie zapraszać i 
tak się potoczyło... Do każ-
dych warsztatów staram 
się przygotować. Poza tym 
co sam wiem, bo miałem z 
tym do czynienia, jak choć-
by kowalstwo (mój ojciec 
był kowalem), szukam też 
informacji w literaturze. 
Odnośnie zdobnictwa do-
mów na Podlasiu, to ozdo-
by mają swoją symbolikę. 
Rozety są symbolem słońca, 
czyli szczęścia, często były 
umieszczane w belkach. 
Szpic w szczycie - kiedyś to 
był pazur niedźwiedzia albo 
innego drapieżnika, później 
zastąpiono go deską odpo-
wiedniego kształtu i barwy. 
Wszystko to miało cel chro-
nienia przed złem, nieszczę-
ściem. Wiewiórka czy lis 
wycięte przez cieślę to sym-
bol skąpstwa zleceniodawcy. 
Wiele jest symboli karcia-
nych, do dziś nie wiadomo, 
co niektóre motywy znaczą.
 Podlaski styl zdobienia 
przyszedł do nas z Rosji ok. 
XVIII, XIX, początku XX 

w. Ludność, która została 
zesłana do Rosji, wracając, 
przywiozła ze sobą tamtej-
sze zdobnictwo. Nie każde-
go było na niego stać. Nie 
dysponowano specjalistycz-
nymi narzędziami, więc 
wykonanie ozdób zabierało 
mnóstwo czasu i było bar-
dzo drogie. Najwięcej zdo-
bień jest w okolicach Biel-
ska Podlaskiego, Hajnówki. 
U nas robiono to bardziej 
prymitywnie. Wcześniej 
nasza wieś była zdecydowa-
nie uboższa pod względem 
zdobnictwa, szczytem luk-
susu były bielone ściany we-
wnątrz, a na zewnątrz zwy-
kłe dyle i pokrycie strzechą.
Czyli od czego zaczęła się 
Pana praca z drewnem?
 Zaczęło się od rzeźby. 
Mój wujek - Piotr Szałkow-
ski zaproponował, żebym 
spróbował i zacząłem w 2001 
r. Później trudniłem się bed-
narstwem tradycyjnym, uży-
wałem tradycyjnych narzę-
dzi, miałem sporo pokazów. 
Następnie weszło zdobnic-
two, już podczas współpracy 

z muzeum. Zdobnictwo 
tradycyjne ma coraz więcej 
miłośników. Kiedyś wsty-
dziliśmy się Podlasia, wy-
rzucaliśmy ozdoby, zastę-
pując je nowoczesnością, 
teraz wracamy do tradycji. 
Zajmuję się też renowacją 
antyków... od 1992 r. To 
również zacząłem robić 
przez przypadek. Kiedyś 
ksiądz poprosił mnie, że-
bym odnowił mu zabytko-
wy kredens. Podjąłem się. 
Studiowałem książki o re-
nowacji. Spodobało mi się, 
chociaż jest to niesamowi-
cie pracochłonny i długi 
proces.
 Pan Marek Szyszko 
ma przed sobą mnóstwo 
pracy, szykuje się do ko-
lejnych wystaw, pokazów, 
jarmarków. Nie narzeka też 
na brak zleceń na rzeźby i 
zdobienia.

 Wkrótce wystawę jego 
prac pt. „Dawne Zabawki 
Drewniane“ będziemy mo-
gli podziwiać w Muzeum 
Ziemi Sokólskiej.

Szukamy talentów – wielokulturowość w poezji, vol.2.
 W kinie „Sokół” 28.09. odbyło się drugie spotkanie z cyklu „Szukamy talentów – 
wielokulturowość w poezji", zorganizowane przez Związek Tatarów Rzeczypospolitej 
Polskiej Oddział Bohoniki. Gościom zaprezentowane zostały wiersze poetów katolic-
kich i prawosławnych. Swoje niepublikowane wiersze czytały znane regionalne poetki: 
Leonarda Szubzda i Barbara Tatarczuk. Były też debiuty poetyckie. W języku białoru-
skim recytował swój wiersz ks. mitrat Włodzimierz Misiejuk. Pani Stanisława Jusie-

wicz również po raz 
pierwszy zdobyła się 
na odwagę i zaprezen-
towała kilka wierszy, 
wcześniej pisanych 
do szuflady. Marząca 
o wydaniu własnego 
tomiku poetyckiego, 
absolwentka liceum, 
laureatka ponad 20 
ogólnopolskich kon-
kursów poetyckich – 

Joanna Raczkowska zapoznała zgro-
madzonych gości ze swoją poezją. 
Uczennice Liceum Ogólnokształcą-
cego zaprezentowały wiersze Sylwii 
Chorąży i Andrzeja Piotra Nowika. 
Licealistki są pod opieką pań: Małgo-
rzaty Kułakowskiej i Jolanty Zielen-
kiewicz.
 W spotkaniu oprócz uczniów so-
kólskiego LO uczestniczyła delegacja 
z liceum w Dąbrowie Białostockiej 
razem z dyrektorem Jarosławem Bu-
dnikiem i nauczycielką języka polskiego Dorotą Budzińską.
Współorganizatorami projektu są: Biblioteka Publiczna w Sokółce, Liceum Ogólnokształcące im. 

M. Kopernika w Sokółce, Uniwersytet Trzeciego Wieku w Sokółce i SOK.
Projekt "Szukamy talentów – wielokulturowość w poezji"- który jest naturalną kontynuacją po-

przednich działań na rzecz wielokulturowości Sokólszczyzny – został dofinansowany z programu 
Działaj Lokalnie X 2017, współfinansowanego przez Polsko-Amerykańską Fundację Wolności, 

realizowany przez Fundację SFL i Akademię Rozwoju Filantropii w Polsce.
Tekst na podst. Katarzyna Bułkowska, Biblioteka Publiczna w Sokółce

"mam to szczęście, że trafiam na ludzi, którzy 
coś potrafią i chcą mi pomóc..."


